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Andries (Ministerul Finantelor): Lucram la diferite scenarii ale reformei fiscale;

adoptarea, cel târziu în 2025

Ministerul Finantelor lucreaza la  diferite scenarii ale reformei fiscale cerute de Planul National de  Redresare si Rezilienta, iar

adoptarea ar trebui sa aiba loc cel târziu  în 2025, a declarat, marti, secretarul de stat în Ministerul Finantelor  Alin Marius

Andries, la o conferinta de profil.

"În anul 2024, dupa cum stiti, la nivel guvernamental si în Parlament,  odata cu adoptarea Legii bugetului, s-a instituit un fel de pace  fiscala,

în sensul ca printr-un articol amendament la Legea bugetului  s-a decis ca în anul 2024 sa nu fie modificari semnificative ale  cadrului fiscal

si Codului Fiscal. La nivelul Ministerului de Finante,  noi lucram în momentul de fata pe diferite scenarii fiindca, dupa cum  stiti, în Planul

National de Redresare si Rezilienta avem un milestone  foarte important: reforma fiscala. Conform, sa spunem, abordarii  strategiei

Guvernului, aceasta trebuie adoptata în 2025, cel târziu,  pentru a face parte din cererea de plata numarul 4. Astfel ca, la nivel  tehnic,

lucram acum pe scenarii, urmând ca decizia politica sa fie  adoptata la nivelul Guvernului. Obiectivele noastre ar fi, pe de o  parte,

consolidarea fiscala, pe de alta parte, cresterea gradului de  echitate în aplicare si predictibilitate. De aceea, consideram ca  aceasta pace

fiscala este foarte binevenita, pentru a creste gradul de  predictibilitate si într-o oarecare masura sa evitam pe cât posibil  deciziile ad-hoc", a

spus Andries.

Prezent la o conferinta de profil, el a afirmat ca, pentru anul 2024,  necesarul de finantare la nivel guvernamental este de 181 de miliarde de 

lei, care înseamna pe de o parte acoperirea deficitului estimat la 5%,  echivalentul a 86,6 miliarde de lei, plus o refinantare a datoriei  publice

de aproximativ 94 de miliarde lei.

Secretarul de stat a mentionat ca, atât în anii anteriori, cât si 2024,  se doreste o balansare a modalitatilor de finantare, pe de o parte prin 

accesarea de titluri, atât pe piata interna, cât si pe cea externa,  încercând un echilibru între finantarea în lei si cea în valuta.

Alin Marius Andries a precizat ca, de la începutul anului, au fost  realizate doua emisiuni de euroobligatiuni, ministerul încercând sa  asigure

o finantare care sa fie suficienta. Strategia abordata a fost  asemanatoare cu cea de anul trecut, în sensul ca în primul trimestru sa  se asigure

o finantare consistenta.

Secretarul de stat a amintit ca, în 2024, a fost realizata prima emisiune de obligatiuni verzi. 
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